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Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Számháborúban alulmaradhatunk — de ettől jobb lesz a nyugdíjasoknak?” címmel
a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Sz űcs Erika szociális és munkaügyi
miniszter asszonyhoz.

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony !
A minap Daróczi Dávid kormányszóviv ő azt nyilatkozta, hogy ha a Fidesz lenn e

hatalmon (mi ez alatt kormányzást értünk), akkor a nyugdíjasoknak nem lenne 13 . havi
nyugdíja és nem emelkedett volna a nyugdíjuk az elmúlt 6 évben 40%-kal . Nézzük ezzel
szemben a tényeket . A 13 . havi nyugdíj bevezetéséről először az Orbán-kormány döntött a
2049/2002. (V.10.) számú Kormányhatározatban, amelyben kötelezte a Pénzügyminisztérium
és a Szociális és Családügyi Minisztérium vezetőjét, hogy 2002 . augusztus 31-ig dolgozza ki
a 13 . havi nyugdíj bevezetésének finanszírozási feltételeit . A kormányváltást követően a
Medgyessy vezette kabinet egyik első intézkedése volt a 1106/2002 . (VI. 14.) számú
Kormányhatározatban az Orbán-kormány döntésének hatályon kívül helyezése . Mint tudjuk, a
szociálliberális kabinet csak a 2003 . évi IV . törvény 65 .§-ával iktatta be a Tny 6/A §-át ,
amely a 13 . havi ellátás évenkénti fokozatos bevezetéséről döntött . Így minden egyes
nyugdíjastól évenként — az évenkénti átlagnyugdíj figyelembevételével — 83 .130 . .-Ft-ot vett el
a Medgyessy-Gyurcsány kabinet .

Nézzük a nyugellátások évenkénti emelését . A polgári kormány négy éve alatt
összesen 49,5%-kal emelte a nyugellátásokat . A 2001 . évi LXXXIV. törvény 21 .§ (1)
bekezdésével módosította a nyugdíjtörvény 62 . § (6) bekezdését, amely 2002 . január 1 . utáni
kiegészítő nyugdíjemeléseknél a nyugdíjasok fogyasztói árnövekedésének figyelembe vételét
írta elő az ilyen típusú emeléseknél . A tárgyilagosság talán ezt is megkövetelné a kormán y
szóvivőjétől .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Kérdésem tehát a következ ő : Nem az lenne-e össztársadalmi érdek, hogy a
nyugdíjasok — pártpolitikai célok helyett — tényleges helyzete legyen stabil és a
válsághatásokat kevésbé érezzék?

Várom válaszát !

Budapest, 2008 . december 18 .
Dr. Szabó Erika
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